

4TH REGIMENT, ROYAL CANADIAN HORSE ARTILLERY

LINEAGE

This Regular Force regiment originated in Wainwright, Alberta on 10 April 1952 when the '81st Field Regiment, RCA' was authorized to be formed.¹ It was redesignated the '4th Regiment, Royal Canadian Horse Artillery' on 16 October 1953.² It was reduced to nil strength and transferred to the Supplementary Order of Battle on 16 July 1970.⁵

Note:

The batteries of the 81st Field Regiment were raised as Active Force sub-units on the framework of Reserve Force batteries (205th, 213th, and 216th Field Batteries) to be used as replacements for the '79th Field Regiment, RCA', which was tasked for service in Germany with the 27th Canadian Infantry Brigade Group.⁶

Headquarters Location

Petawawa, Ontario

OPERATIONAL HISTORY

United Nations Operations – Korea

The 81st Field Regiment was embodied in the Canadian Army Special Force on 1 March 1953 for service in Korea.⁷ The regiment served in theatre from April 1953 to May 1954 as part of the 25th Canadian Infantry Brigade Group, 1st Commonwealth Division.⁸ It ceased to be embodied within the Canadian Army Special Force on 1 November 1953.⁹

4TH REGIMENT, ROYAL CANADIAN HORSE ARTILLERY

LIGNÉE

Ce régiment de la Force de réserve vit le jour à Wainwright, en Alberta, le 10 avril 1952, lorsque le « 81st Field Regiment, RCA » fut autorisé.¹ Il fut rebaptisé « 4th Regiment, Royal Canadian Horse Artillery » le 16 octobre 1953.² Il fut rebaptisé : en français « 4^e Régiment, Artillerie hippomobile royale canadienne » le 7 février 1955;³ et, en anglais « 4th Regiment, Royal Canadian Horse Artillery » le 17 février 1964.⁴ Il fut réduit à des effectifs nuls et transféré à l'Ordre de bataille supplémentaire le 16 juillet 1970.⁵

Note :

Les batteries du « 81st Field Regiment » furent mises sur pied en tant que sous-unités de la Force active en suivant la structure des batteries de la Force de réserve (205th, 213th, et 216th Field Batteries), afin de remplacer le « 79th Field Regiment, RCA » qui devait servir en Allemagne avec le 27^e groupe-brigade d'infanterie canadienne.⁶

Site du Quartier général

Petawawa, Ontario

HISTORIQUE OPÉRATIONNEL

Opérations des Nations unies - Corée

Le « 81st Field Regiment » fut incorporé au sein de la Force spéciale de l'Armée canadienne le 1^{er} mars 1953, afin de servir en Corée.⁷ Le régiment servit dans le théâtre de guerre d'avril 1953 au mois de mai 1954 en tant que composante du 25^e groupe-brigade d'infanterie canadien, de la 1^{re} division du Commonwealth.⁸ Son incorporation dans la Force spéciale de l'Armée canadienne cessa le 1^{er} novembre 1953.⁹

1. CAO 110-2, Pt 'B', Supp Issue No. 283/52.

2. CAO 76-2, Pt 'B', Supp Issue No. 358/53.

3. CAO 220-3, 7 février 1955.

4. CAO 220-3, 17 février 1964.

5. CANCOMGEN 018/70; Message, DO 115, 211300Z Jul 70, on CFOO 1764 file.

6. SD 1 Letter No. 4237, 5 May 51.

7. CAO 76-8, Pt 'B', Supp Issue No. 324/53.

8. Herbert Fairlie Wood, *Strange Battleground. The Operations in Korea and their Effects on the Defence Policy of Canada* (Ottawa, 1966), p. 273.

9. CAO 76-8, Pt 'B', Supp Issue No. 365/53. The Armistice in Korea occurred on 27 July 1953 / L'armistice en Corée date du 27 juillet 1953.